
Kraków, dnia 30 kwietnia 1911. Rocznik XXXII.

DZIENNIK ROZPORZĄDZEŃ
<*

dla stoł. król. miasta Krakowa.
Przedpłatę roczną 2 kor. składać można w biurach Komisarzy obwodowych. Właściciele domów 

w Krakowie otrzymują „Dziennik rozporządzeń* bezpłatnie.

L. 110611/1910.
III. b.

OGŁOSZENIE.
Podaje się do powszechnej wiadomości, źe sprzedaż 

mleka, wykonywana dotychczas przy ulicy Felieyanek, 
przeniesioną zostaje ze względów porządkowo-targowych 
począwszy od dnia 1 maja 1911 na plac Jabłonowskich.

Kraków, dnia 3 kwietnia 1911 r.
Magistrat stoł. król. m. Krakowa.

Mianowania urzędników i służby miejskiej.
Józef Sieńkowski, pompier I. klasy miejskiej Straży 

pożarnej, otrzymał na podstawie uchwały Rady m. Kra
kowa z dnia 14 marca 190? r drugie trzechlecie w kwocie 
70 kor rocznie od dnia 1 kwietnia 1911 r. (L. M. 29261 
1911 Prez).

Protokoły obrad Rady miejskiej.
Posiedzenie zwyczajne (63 w kad. X V .) z dnia 6 

kwietnia 1911 r.
Przewodniczący: Prezydent Dr. Juliusz Leo.
I. Wiceprezydent: Dr. Henryk Szarski.
II. Wiceprezydent: Józef Sare.
Sekretarz Rady: Dr. Tadeusz Kannenberg.
Radców miejskich obecnych 57.
Radcy miejscy: Drozdowski, Epstein, Dr. Gross, 

Heuman, Iglicki, Jarra, Dr Jaworski, Klemensiewicz, 
Kosobucki, Dr Koy, Dr. Krongold, Lazar, Margulies, 
Dr. Meisels, Mendelsburg, Miedniak, Peroś, Porębski, 
Sędzimir, Dr. Staniszewski, Dr. Starzewski, Suski, 'Tur
ski, hr. Wodzicki, Wolny, Woźniakowski (26) nieobecnośó 
swą usprawiedliwili.

Początek posiedzenia o godzinie 6 wieczór.

Przed porządkiem dziennym. 

Wspomnienie pośmiertne.
Prezydent Dr. L e o  poświęcił żałobne wspomnienie 

bł. p. Dr. Michałowi Ichheiserowi, który był długoletnim 
członkiem Rady m. od 28 listopada 1889 bez przerwy 
do 15 maja 1900 r. Należał do komisyi statutowej re-

kursowej i innych. Odznaczając się wielkę pracowitością 
i fachowem znawstwem, jako prawnik, oddawał swe cenne 
siły na usługi miasta, nawet po ustąpieniu z Rady inte
resował się sprawami miasta, jako doradca prawny La
sockich, interweniując w sprawie sprzedaży ich majątku. 
Członkowie Rady m. przez powstanie dali wyraz współ
czucia.

Czytelnia polskich akademików w Leoten.
Odczytano petyeyę akademików w Leoben o wy

znaczenie gruntu pod budowę akademii górniczej w Kra
kowie. (LM: 35672/911 I Y ) .

Zjazd profesorów.
Następnie odczytano zaproszenie komitetu Zjazdu 

profesorów państw, szkół przemysłowych z całej Austryi, 
który się odbędzie w dniu 13 i 14 b. m. (LM: 35673 
1911 IV.).

Zjazd Słowian.
Dalej odczytano zaproszenie komitetu „Zjazdu Przy

jaciół Słowian południowych^, który się odbędzie w Kra
kowie w dniu 29 i 30 b. m.

Udzielenie urlopu.
Rada miejska udzieliła urlopu radcy miejskiemu 

Dr. Krcngoldowi, na 4 tygodnie dla poratowania zdrowia.

Wybór do komisyi mieszkaniowej.
Rada miejska powołała dodatkowo do komisyi mie

szkaniowej r. m. prof. B u j w i d a .  (LM: 35670/911
III. b ).

Kanał w Krowodrzy.
R. m. G u z i k o w s k i  interpelował w sprawie braku 

kanałów w Krowodrzy, co wywołuje niezdrowe stosunki 
sanitarne.

II. wiceprezydent S a r e  udzielił wyjaśnienia.

Porządek dzienny. 

Kupno gruntów w Dąbiu.
Imieniem komisyi gruntowej referent wicesekretarz 

Mgtu Dr. W y dr o przedstawia następujący nagły wniosek:
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Rada m. uchwali:
1. Zatwierdza się uchwałę Komisyi gruntowej z i 

kwietnia 1911 r., która:
a) postanowiono nabyć na rzecz Gminy stoł. król. m. 

Krakowa od Antoniego Puchały realność lwh. 285 
ks. gr. gm kat. Dąbie, z wyłączeniem części wy
właszczonej, pud wał Białuchy, za cenę ryczałtową 
83.500 kor., a cenę wraz z kosztami nabycia i na- 
leźytośclami skarbowemi, które wyłącznie Gmina 
ma ponosić, pokryć z funduszu gruntów pofortyfi- 
kacyjnych;

b) upoważniono Prezydyum miasta do zawarcia kon
traktu kupna realności lwh. 285 w Dąbiu przed 
uchwałą Rady m. oraz upoważniono radców miej
skich: Dra Juliana Nowaka i Jana Perosia do pod
pisania tego kontraktu obok p Prezydenta miasta.
2. Przyjmuje się do zatwierdzającej wiadomości 

uchwałę Komisyi gruntowej z 1 kwietnia 1911 i\, którą 
postanowiono realność powyższą lwh. 285 w Dąbiu nabyć 
na rzecz funduszu gruntów pofortyfikacyjnych i w tym 
funduszu utworzyć osobne konto dla zakupna gruntów 
w Dąbiu. (LM: 83052/911 I. a).

N a g ł o ś ć  a n a s t ę p n i e  m e r i t u m  w n i o s k u  
u c h w a l o n o

Archiwum akt dawnych.
Imieniem Komisyi archiwalnej r m. Dr. P o n i k ł o 

przedkłada sprawozdanie Archiwum za r. 1909, podno
sząc rozwój instytucyi, podejmowane tam prace i korzy
stanie ze zbiorów Archiwum. Biblioteka Archiwum utrzy
mywana jest obecnie we wzorowym porządku.

Sprawozdanie przyjęła Rada do zatwierdzającej 
wiadomości. (LM: 11559/911 IV  ).

Towarzystwo techniczne.
Imieniem Sekcyi I. sprawozdawca rądca Mgtu 

S k r z y n i a r z  wnosi:
Rada miasta uchwali:
Gmina m Krakowa zgadza się na zmianę kontraktu 

kupna-sprzedaży z dnia 22 marca 1905.1*. między Gminą 
m. Krakowa a krakowskiem Towarzystwem technicznem 
zawartego, o kupno gruntu gminnego pod dom tegoż 
Towarzystwa, a mianowicie ustępu IY. tegoż kontraktu 
w tym kierunku, źe Gmina m. Krakowa zrzeka się prawa 
odkupu, zaintabulowanego na jej rzecz na realności po
wyższego Towarzystwa, oraz ustępu V III. tegoż kon
traktu, źe na zaciągnięcie pożyczki na powyższą realność 
w kwocie ponad 100.000 koron, potrzebnem jest zezwo
lenie Gminy m. Krakowa.

Do podpisania odnośnej deklaracyi upoważnia się 
oprócz p. Prezydenta miasta, pp. radców miejskich: Klau- 
dyusza Dębickiego i Dra Ludwika Merza, a na wypa
dek przeszkody u jednego z nich, r. m. p. Jana Perosia.
(LM: 19283/911 I. a).

U c h w a l o n o .

Regulamin targowy.
Imieniem Komisyi administracyjnej sprawozdawca 

radca Mgtu Dr. Z a w a d z k i  wnosi:
Rada miasta uchwali:

1. Zmienia się pierwsze zdanie § 18 regulaminu 
dla targów na bydło rogate, owce, kozy i nierogaciznę 
w mieście Krakowie, które odtąd ma brzmieć:

„Bydło rogate, z wyjątkiem cieląt, które jeszcze 
ssą, oraz nierogaciznę, z wyjątkiem prosiąt, sprzedawać 
względnie kupować wolno tylko na wagę żywą, cielęta, 
prosięta, owce i kozy sprzedawać można względnie ku
pować także na sztuki“ .

2. Magistrat postara się o zatwierdzenie powyższej 
zmiany regulaminu targowego przez c. k. Namiestnictwo.
(LM: 99211/910 akc).

R. m. G u z i k o w s k i  wnosi, aby wniosek odesłać 
z powrotem do Komisyi administracyjnej Po wyjaśnieniu 
przez referenta r. m Guzikowski wniosek cofnął

W n i o s e k  K o m i s y i  u c h w a l o n o .

Inwestycye w rzeźni miejskiej.
Imieniem Komisyi administracyjnej i Sekcyi skar

bowej sprawozdawca radca Mgtu Dr. Z a w a d z k i  wnosi:
Rada miasta uchwali:
1) zatwierdza się przyległy program najpilniejszych 

inwestycyi w rzeźni miejskiej, oraz przyległy projekt 
budowy zakładu dla oprawcy;

2) na wykonanie budowli i urządzeń, objętych pro
gramem, zaciągnąć krótkoterminową pożyczkę w kwocie 
680 000 koron do opłaty z pożyczki długoterminowej na 
Wielki-Kraków zaciągnąć się mającej;

3) powyższa pożyczka krótkoterminowa ma być 
zrealizowaną częściowo, w miarę potrzeby za możliwie 
najniźszem oprocentowaniem;

4) upoważnia się Prezydenta miasta wraz z Sekcyą 
skarbową Rady m. do oznaczenia formy i warunków 
powyższej pożyczki krótkoterminowej, instytucyi, w któ
rej pożyczka ta ma być realizowana, wysokości kwot 
pożyczkowych, częściowo realizować się mających i do 
desygnowania członków Rady miasta do podpisywania 
obok Prezydenta miasta odnośnych dokumentów pożycz
kowych;

5) upoważnia się Komisyę administracyjną do prze
prowadzenia inwestycyi w granicach zatwierdzonogo pro
gramu i przyznanego kredytu (L: akc. 1191/910).

W dyskusyi r. m. B u j w i d  podniósł znaczenie 
inwestycyj ze stanowiska sanitarnego, wyraził uznanie 
dla sprężystej i energicznej administracyi rzeźni i po
parł przedłożone wnioski.

R. m. Dr. N o w a k  Julian zaznaczył, źe chłodnia 
przy krakowskiej rzeźni jest jednym z najlepszych tego 
rodzaju zakładów w Europie; takim zakładem będzie 
także rzeźnia cała po wprowadzeniu projektowanych 
inwestycyi, które są bardzo potrzebne w interesie sani
tarnym i ekonomicznym.

R. m. Dr. K r z e t u s k i  uznał potrzebę inwestycyj 
w rzeźni; zaznaczył wszakże konieczność ułożenia bu
dżetu inwestycyjnego i przedłożenia go Radzie aby za- 
pobiedz dorywczemu uchwalaniu pożyczek krótkoter
minowych na inwestycye, które mogłyby przeróść głó
wną zamierzoną pożyczkę.

W n i o s k i  k o m i s y i  u c h w a l o n o .

Regirlacya ulicy Tyły w Półwsiu,
Imieniem Sekcyi I. Sprawozdawca Radca Budo

wnictwa K ł e c z e k  wnosi: R: da miasta uchwali:
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1) Zatwierdza się linię regulacyjną ulicy t. zw. 
Tyły w Dz. X II. Półwsie według planu Budownictwa 
z dnia 27 września 1910 r. ciągnącą się od ul W łócz
ków do ul. Tadeusza Kościuszki oznaczoną na planie 
kolorem czerwonym i literami od północy e— d, od 
wschodu e— f, od zachodu a— b, od południa b— c, tak, 
źe odległośó linii budowlanych i regulacyjnych ul. Tyły 
wynosió będzie 14 m.

2) Zatwierdza się uporządkowanie części ul. W łócz
ków po ulicę Tyły i ulicy Tyły wraz z poprzeczką aż 
do ul. Tadeusza Kościuszki według noweli do §.* 16 
ustawy bud.

8) Poleca się Magistratowi przystąpió do rokowań
0 nabycie potrzebnych gruntów w myśl § 16 noweli do 
ustawy bud. m. Krakowa i przedłoźyó odpowiednie 
wnioski i kosztorysy.

4) Zatwierdza się wniosek R. m. Turskiego, aby 
odległośó linii budowlanych przy projektowanych no
wych ulicach była minimalna 14 metrów. (LM. 88384/
910/Bb.).

U c h w a l o n o .

Regulacya ulicy Grzegórzeckiej.
Imieniem Sekcyi I. sprawozdawca radca budown 

K ł e c z e k  wnosi:
Rada miasta uchwali :
1) Zatwierdza się szerokośó ulicy Grzegórzeckiej 

na terytoryum W. Krakowa jako minimalną o wymia
rze 20 m.

2) Zatwierdza się linię regulacyjną części ul. Grze
górzeckiej w Dz. X IX  od strony północnej między da
wnym wałem akcyzowym, a boczną ulicą, wpadającą do 
ulicy Grzegórzeckiej—-według planu Budownictwa miej
skiego oddz b. z dnia 8 lutego 1911 r. oznaczoną ko
lorem czerwonym i literami a. b. c.

3) Zatwierdza się linię regulacyjną uliczki bocznej 
od strony zachodniej w Dz. X IX . według planu Budo
wnictwa m. oddz. b. z dnia 8 lutego 1911 r. oznaczoną 
kolorem czerwonym i literami c. d. o długości 50 m. 
(LM. 109303/910/Bb).

U c h w a l o n o .

Regulacya ulicy Pawiej.
Imieniem Sekcyi I. sprawozdawca radca budo

wnictwa K ł e c z e k  wnosi:
Rada miasta uchwali:
Zatwierdza się linię regulacyjną ul. Pawiej od 

strony zachodniej według planu Budownictwa miejskiego 
oddz. b. z dnia 8 marca 1911 oznaczoną kolorem czer
wonym i literami a. b. c. (LM. 15365/911 /Bb.).

U c h w a l o n o .

Regulacya ulicy Mickiewicza.
Imieniem Sekcyi I. Sprawozdawca Radca Mgtu 

S k r z y n i a r z  wnosi:
Rada miasta uchwali:
1) a) Dla regulacyi ulicy Mickiewicza w Dz. X II. 

nabyó od Kazimierza Brzezińskiego z jego realności 
lwh. 717 gm. Zwierzyniec częśó parceli gr. lkat. 1800/26 
na planie kolorem czerwonym i nową 1. kat 1800/27 
oznaczoną o powierzchni 100 m2 za cenę pó 30 K za
1 s2. płatną przy odpisaniu kontraktu.

b) Równocześnie zaś odstąpió temu p. Kazimie
rzowi Brzezińskiemu dla wyrównania wspomnianej jego

realności, z realności m. lwh. 184 gm. Zwierzyniec częśó 
parceli gr. lkat. 1750 na planie kolorem zielonym : nową 
lkat. 1750/2 oznaczoną o pów. 1046 m2. za cenę: liośó 
sążni równa tej, jaką Brzeziński gminie odstępuje po 
30 K za 1 s2., nadwyżkę zaś ponad tę ilośó po 50 K 
za 1 sążeń 2.

Cena płatną jest przy podpisaniu kontraktu.
2) Powyższe kawałki gruntu odstępują sobie strony 

wzajemnie w stanie wolnym od ciężarów.
3) Koszta kontraktu i należytośó przenośną po

niesie Kazimierz Brzeziński.
4) Do podpisania kontraktu obok p. Prezydenta 

miasta upoważnia się radców m. pp. Stefana Iglickiego 
i Klaudyusza Dębickiego, a na przypadek przeszkody 
u jednego z nich radcę miejskiego Dr. Ludwika Merza.

5) Wydatek na cenę kupna gruntu pod 1 a) po- 
kryó zaliczkowo z funduszu miejskiego na rachunek 
kwot, złożyó się mających przez strony interesowane na 
koszta uporządkowania ulicy Mickiewicza. (LM. 19791/ 
94/1. a).

Li c h w a l o n o .

Instytut popierania przemysłu.
Imieniem Sekcyi II Sprawozdawca Radca Mgtu 

Ż a c z e k  wnosi :
Rada miasta uchwali:
Zezwala się na zaciągnięcie w Banku krajowym 

pożyczki w 4 l/2°/o obligach komunalnych z 51-Ietnim 
okresem umorzen a w takiej kwocie, by z niej przy 
uwzględnieniu ostatniego kursu uzyskaó gotówką pełną 
kwotę 150.000 K.

Pożyczkę tę w myśl uchwały Sejmu Kraj. z 9 pa- 
żdzierniaka 1909 spłacaó będzie tytułem subwencyi na 
budowę Instytutu dla popierania przemysłu w Krakowie 
Wydział Krajowy i wstawiaó na teu cel do budżetu 
krajowego odpowiednie raty aż do zupełnego umorzenia 
pożyczki.

Upoważnia się Prezydenta miasta do zaciągnięcia 
powyższej pożyczki w Banku Krajowym.

Do podpisania imieniem gminy dokumentów po
trzebnych do zrealizowania pożyczki upoważnia się obok 
Prezydenta miasta Radców miejskich Dr. Ponikłę 
i H. Schwarza, a w razie przeszkody jednego z nich 
Dr. Guńkiewicza. (LM. 5545/911/ I V ).

U c h w a l o n o .

Utworzenie funduszu regulacyi miasta.
Imieniem Sekcyi II. i III. Sprawozdawca wice- 

sekretarz Mgtu Dr. Wydro wnosi:
Rada m. uchwali :
1) W celu ułatwienia przeprowadzenia planu regu

lacyjnego miasta i uporządkowania istniejącej nawierz
chni miasta utworzyó „odrębny fundusz regulacyi mia
sta'4 i udotowaó go kwotą 2,500.000 K, mającą się uzy
skaó w drodze pożyczki.

2) Z „funduszu regulacyi miasta44 oędą pokrywane 
wydatki na otwieranie i urządzanie ulic w myśl § 16 
ust. z 28 marca 1910 r. Nr. 89 Dz. u. kr., na kupno 
gruntów w celu regulacyi ulic i będą udzielane właści
cielom realności pożyczki na zapłatę przypadających na 
nich naleźytości z tytułu zwrotu kosztów budowy, regu
lacyi i urządzenia ulic (§ 16 ust. z 28/3 1910 Nr. 89 
Dz. u kr.) oraz będą opłacane raty amortyzacyjne i pro
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centowe od kwot dla tego funduszu w drodze pożyczki 
uzyskanych.

3) Warunki udzielania właścicielom realności po
życzek z funduszu regulacyi miasta będą, następujące:

a) Pożyczka udzieloną być może tylko na zapłatę 
kosztów budowy, urządzenia, względnie regulacyi ulic, 
a nie kosztów budowy chodników.

b) Pożyczkę otrzymać może tylko niezasobny wła
ściciel realności, któremu w tej formie gmina udziela 
zezwolenia na zapłatę kosztów urządzenia, budowy wzglę
dnie regulacyi ulicy ratami.

c) Pożyczka udzieloną być może tylko na skrypt 
dłużny i za hipotecznem zabezpieczeniem.

d) Kwota udzielonej pożyczki nie może wraz 
z ewentualnemi poprzedniemi pożyczkami na realności 
ciąźącemi, przenosić 2/3 wartości realności.

e) Pożyczka udzieloną być może tylko za opłatą 
procentu 5°/0 i.na spłatę w 20, a najwyżej 40 równych 
ratach półrocznych. Od rat w terminie nie uiszczonych 
pobierać będzie gmina 6°/0 zwłoki.

f) Wszelkie koszta z zaciągnięciem pożyczki po
łączone poniesie biorący pożyczkę.

4) Do udzielania pożyczek z funduszu regulacyi 
miasta i załatwiania wszelkich spraw z tern związanych, 
jako też do zezwolenia na ratalną spłatę naleźytości 
z §§ 16 a) i 16 b) ustawy z 28/3 1910 Nr. 89 Dz. u. kr. 
Rada miejska upoważnia po myśli § 82 statutu miej
skiego Prezydyum miasta wspólnie z Sekcyą II. (skar
bową) Rady miejskiej.

5) Magistrat przedłoży do zatwierdzenia Sekcyi II. 
Rady m. projekt regulaminu co do postępowania przy 
udzielaniu pożyczek z funduszu regulacyi miasta.

6) Do funduszu regulacyi miasta wpływać będą 
jako dochody : datki gminy i interesowanych stron 
z tytułu zwrotu kosztów regulacyi, urządzenia i budowy 
ulic i chodników, zwroty udzielonych pożyczek wraz 
z procentami i wreszcie kwoty, uzyskane ze sprzedaży 
skrawków gruntu ulicznego.

7) a) Na udotowanie wspomnianego wyżej pod 11 
funduszu regulacyi miasta, Rada m. uchwala zaciągnąć 
w Banku krajowym we Lwowie pożyczkę komunalną 
w 4°/0 lub 4 1/? °/0-wych obligacyach tegoż Banku, spła- 
calną przy pożyczce w obligacyach 4°/0-wych w 44-ch, 
zaś'przy pożyczce w obligacyach 4Y2 °/0-wych w 51 la
tach pod warunkami, przewidzianymi w przepisach 
o udzielaniu przez Bank krajowy pożyczek komunal
nych III. emisyi, wydanych przez Wydział krajowy 
uchwałami z 31 maja 1895 r. L. 34095, z 11 listopada 
1898 r. L. 68658 i z 6 czerwca 1908 r. L. 50330, a to 
w takiej wysokości, aby z niej osiągnięto w gotówce 
kwotę 2,500.000 K, oraz kwotę, potrzebną na pokrycie 
kosztów zaciągnięcia pożyczki i straty na kursie.

b) Pożyczka ta ma być zrealizowana częściowo 
w miarę zachodzącej potrzeby.

ci Upoważnia się P. Prezydenta m. łącznie z Se
kcyą skarbową Rady m. do ustalenia typu powyższej 
pożyczki, prowizyi Banku krajowego i nominalnej wy
sokości pożyczki, do delegowania członków Rady m , 
upoważnionych obok p. Prezydenta m. do podpisania 
skryptu dłużnego i innych dokumentów pożyczkowych, 
tudzież do podniesienia waluty i pokwitowania jej od
bioru, a wreszcie do oznaczenia czasu, kiedy i kwot, 
w jakich pożyczka ta ma być zrealizowaną.

B ez  d y s k u s y i  u c h w a l o n o  (LM. 18884/ 
911. La).

Wybór sześciu członków do komisyi miejskiej dla popie
rania przemysłu fabrycznego i rękodzielniczego w Kra

kowie i okolicy.
R. m. Dr. F e d e r o w i c z  proponuje następujących 

Radców m na członków komisyi:
Dr. Krzetuski, Maywalt, Dr. Merz, Peroś, Sare, 

Uderski. (LM: 35671/911. III. a*
U c h w a l o n o .
Przewodniczący zamyka posiedzenie o godz. 7y2 

wieczór.

Posiedzenie nadzwyczajne (64 w kad. X V .) z dnia 
27. kwietnia 1911 r.

Przewodniczący: Prezydent Dr. Juliusz Leo.
I  Wiceprezydent:
II. Wiceprezydent:
Sekretarz Rady: Dr. Tadeusz Kannenberg.
Radców miejskich obecnych 63.
Radcy miejscy: Dr. Bandrowski, Dr Gross, Iglicki, 

Dr. Jaworski, Dr. Koy, Dr. Krongold, X. Krupiński, 
Lazar, Maywalt, Margulies, Meldelsburg, Dr. Pareóski, 
Porębski, Ritterman, Sare. Sędzimir, Suski, Dr. Szarski, 
Wachtel, Woźniakowski, (20) nieobecność swą uspra
wiedliwili.

Początek posiedzenia o godzinie 6 wieczór.

Przed porządkiem dziennym. 

Podziękowanie 00. Bonifratrów.
Odczytano podziękowanie konwentu Bonifratrów 

za udzielenie subwencyi na zakupno gruntów pod grób 
dla członków Konwentu na krakowskim cmentarzu.

Pismo cechu rzeźników.
Odczytano przedstawienie cechu rzeźników zwra

cające się przeciw uchwale Rady m. o nabywaniu bydła 
w rzeźni na wagę.

Zjazd Słowian.
Odczytano prośbę Komitetu Zjazdu Słowian połu

dniowych o udzielenie subwencyi na przyjęcie gości. 
Przewodniczący Prezydent Dr. Leo zaproponował 500 K.

W n i o s e k  u c h w a l o n o .

Udzielenie urlopu.
Rada miejska udzieliła R. m. Dr. K r z e t u s k i e m u  

urlopu do 15 maja b. r.

Personai gazowni.
R m. K o s u b u c k i  uzasadnił wniosek:
Uprasza się p. prezydenta miasta, aby sprawę 

emerytury dla personalu gazowni miejskiej i sprawę



47

wydania dekretów służbowych polecił przygotować dyre- 
kcyi gazowni i przedłożyć komisyi gazowej, a następnie 
pełnej Radzie. (LM: 44756/911).

Miejski Zakład pogrzebowy.
R. m. J a r r a  interpelował w sprawie urządzenia 

miejskiego zakładu pogrzebowego.
Przewodniczący Prezydent Dr. L e o  zaznaczył, źe 

sprawa ta będzie niebawem przedłożoną Radzie m. do 
decyzyi.

Miejski urząd ochrony dziecka.
R m. H a ł a t k i e w i c z  zapytał, co się dzieje 

z powziętą przed rokiem uchwałą Rady miasta, posta
nawiającą utworzenie miejskiego urzędu ochrony dzieci?

Przewodniczący Prez. Dr. L e o  udzielił głosu st. r. 
Mgtu Banasiowi dla wyjaśnienia.

Starszy radca Magistratu Ba na ś ,  naczelnik wy
działu dobroczynnego, wyjaśnił, że Magistrat przeprowa
dził potrzebne dochodzenia, z których wynika, źe byłoby 
wskazanem wprowadzić na próbę instytucyę podobną 
do istniejącej w Gracu. Nastąpi to najpóźniej w miesiącu 
czerwcu b. r.

Tram waj.
R. m. D ę b i c k i  poruszył sprawę zwołania ankiety 

fachowej, któraby wypowiedziała zdanie co do ulepsze
nia tramwaju, rozszerzenia sieci i t. d., dowiedział się 
jednak, źe Rada nadzorcza To w. tramwajowego ma za
miar to uczynić. Wobec tego mówca zapytuje, czy są 
widoki, aby w bieżącym roku budowa nowych linij była 
przeprowadzoną

k 'rezydent Dr. L e o  zaznaczył, źe w sprawie tej 
czynione są studya. Odniesiono się do firmy Schuckerta 
z zapytaniem, czy jest możliwe zwiększenie motorów 
przy wozach obecnych, od czego zależy ewentualna ko
nieczność rozszerzenia torów tramwajowych. Prezydent 
będąc we Lwowie, konferował tam z przedstawicielem 
zarządu tramwaju i prosił o daty, dotyczące budowy 
nowych linij i zmian taryfowych. Rada nadzorcza w tych 
sprawach wypowie wkrótce swoje zdanie.

Muzeum przemysłowe.
R. m. Dr. W a s u n g zapytywał, dlaczego komisya, 

powołana dla sprawy katastrofy budowlanej w Muzeum 
techniczno-przemysłowem, nie złożyła dotąd swego spra
wozdania ?

Prezydent Dr. L e o  oświadczył, źe o interpelacyi 
dra Wasunga zawiadomi komisyę.

Zmiana formy przyrzeczenia radzieckiego.
R. m. T u r s k i  w pięknej przemowie uzasadnił 

potrzebę zmiany dotychczasowej formuły, jaka odczyty
waną bywa przy składaniu przyrzeczeń przez nowo po
wołanych radców. — Mówca wnosi, aby formuła miała 
tekst następujący:

„Gdy pan został wybrany radcą miejskim, złoży 
pan przyrzeczenie, że przyjęte obowiązki sumiennie i pil
nie wykonywać będziesz, a pomny na dziejowe znacze
nie Krakowa, jako duchowej stolicy Polski, dbać będziesz

o zachowanie polskiego charakteru tego grodu. Przy
rzeczenie to stwierdzi pan podaniem ręki prezydentowi 
miasta “ .

Mówca domagał się, aby wniosek ten odesłano do 
sekcyi prawniczej z żądaniem, aby do końca maja przed
stawiła Radzie swoje w tej mierze zapatrywanie.

Uc hwa l o no  j e d n o g ł o ś n i e .  (LM: 43006/911 
Prez.).

Niszczenie drzew.
R. m. P a j ą k  interpelował w sprawie bezkarnego 

łamania kwitnących gałęzi drzew i krzewów na przed
mieściach i przynoszenia ich na sprzedaż do miasta, 
oraz w sprawie urządzenia przewozu do Dębnik.

Prezydent wyjaśnił, źe wyda odpowiednie rozpo
rządzenia.

t

Niepcrządki w Półwsiu.
R. m. D u d e k  interpelował w sprawie budowy 

kanałów w ulicy Mickiewicza. Buduje sią tam kanał 
tylko do połowy, a więc nie do całej długości ulicy. Pod
niósł dalej, źe wysypują śmieci koło kościoła Norberta
nek i źe przystań na wydobywanie piasku nad Wisłą 
nie jest należycie utrzymywaną.

Przewodniczący Prezydent Dr L e o  zaznaczył, źe 
zajmie się temi sprawami.

Porządek dzienny. 

Bank hipoteczny.
Imieniem Sekcyi I. sprawozdawca sekretarz Mgtu 

Dr. W y d r o  wnosi:
Rada miasta uchwali:
„Uchwałę Sekcyi I. i II. z d. 3 sierpnia 1910 r , 

powziętą imieniem Rady m. w sprawie otwarcia nowych 
ulic na gruntach Banku hipotecznego w Dzieln. VIII. 
w Krakowie, uzupełnia się następującemi postanowie
niami:

1. Przez wyrażenie uchwały Sekcyi I  i II. z 3 
sierpnia 1910 „Bank hipóteczny“ rozumieć należy Filię 
c. k. uprzyw. galicyjskiego akcyjnego Banku hipoteczn. 
w Krakowie; wyrażenie zaś na początku rzeczonej uchwały
„zezwala s i ę ...............na otwarcie ulic na parceli grunt.
392/1“ rozumieć należy: „Zezwala s i ę .................   na
otwarcie ulic na gruntach w Dzieln. V III. w Krakowie, 
nabytych przez Filię e. k. uprzyw. galicyjskiego akcyj
nego Banku hipotecznego w Krakowie od X X . Augu- 
styanów z ich realności lwh. 1454 kontraktem z 3 marca 
1910 r.“

2. Dla uregulowania granicy parceli gr lkat. 392/26 
w Krakowie odstąpi Gmina m. Krakowa Filii c. k. uprz. 
galic. akc. Banku hipotecznego część swej parceli gr. 
lkat. 401, na planie z 11/4. 1911 L : 223 nową lkat. 
401/2 oznaczoną o powierzchni 268 m.2; natomiast 
Filia c. k uprz. galic. akc. Banku hipot. odstąpi Gminie 
m Krakowa wzamian część swej parceli gr. lkat. 392/26 
w Krakowie na planie z 11 kwietnia 1911 L. 223 nową 
lkat. 392/35 oznaczoną o powierzchni 377 m.2 bez ża
dnej dopłaty ze strony Gminy.

3. Do podpisania kontraktu z Filią c. k uprzyw. 
galic. akc. Banku hipot oraz z właścicielem parceli gr.
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392/3 w Krakowie, upoważnia się radców m.: Klaudyusza 
Dębickiego i Dra Ludwika Merza, a na przypadek prze
szkody u jednego z nich radcę m. Mojżesza Schmelkesa.
(LM: 35738/911 la ).

U c h w a l o n o .

Dostawa cementu.
Imieniem Komisyi drogowo-kanałowej sprawozdawca 

nadradca Budownictwa K ł e c z e k  wnosi:
Rada miasta uchwali:
1. Dostawę cementu krajowego dla potrzeb Gminy 

miasta Krakowa na rok 1911 oddaje się firmie Bernard 
Liban i Sp. po cenie 4 kor. 20 hal. za 100 kg. we wor
kach z dostawą na miejsce budowy, względnie do fa
bryki betonu.

2. Dostawę cementu opolskiego marki „Grund- 
mann“ do potrzeb miejskiej fabryki wyrobów betonowych 
oddaje się na rok 1911 firmie J. Better, po cenie 4 kor. 
80 hal. za 100 kg. we workach, z dostawą na miejsce 
budowy, względnie do fabryki betonu.

U c h w a l o n o .  (LM: 19641/911 Bb).

Dostawa porfiru.
Imieniem Komisyi drogowo-kanałowej sprawozdawca 

nadradca Budownictwa K ł e c z e k  wnosi:
Rada miasta uchwali:
1. Dostawę materyału porfirowego, poz 1 — 3, od

daje się firmom: II. Kulka, S. Morawiecki i S. Leben- 
heim w równych częściach.

2. Dostawę materyału porfirowego, poz. 4 —10, od
daje się firmom: H. Kulka i S. Lebenheim po połowie.

3 Dostawę materyału granitowego i dolomitowego, 
poz. 20—31, oddaje się firmie: H. Kulka i Sp.

U c h w a l o n o .  (LM: 23671/911 B b).

Regulacya drogi do Bielan.
Imieniem Sekcyi I. sprawozdawca nadradca Bu

downictwa K ł e c z e k  wnosi:
Rada miasta uchwali:
Zatwierdza się linię regulacyjną drogi, prowadzącej 

do Bielan w Dz. X III. Zwierzyniec^ według planu Bu
downictwa m. Oddział B., z dnia 27 marca 1911 r., 
a oznaczoną kolorem czerwonym i literami a— b w od
ległości 15 metrów od muru PP. Norbertanek.

U c h w a l o n o .  (LM: 85984/911 B b).

Regulacya ulicy na granicy Czarnej i Nowej Wsi.
Imieniem Sekcyi I. sprawozdawca nadradca Bu

downictwa K ł e c z e k  wnosi:
Rada miasta uchwali:
1. Zatwierdza się linie regulacyjne ulicy, otworzyÓ 

się mającej na dawnem płukadle, na granicy Czarnej 
i Nowej Wsi, łączącej ul. Szkolną - Misiorowskiego z ul. 
Czarnowiejską o szerokości 12 m, z ogródkami jedno
stronnymi tak, jak to na planie Budownictwa miejsk 
Oddz. B. z dnia 18 marca 1911 oznaczono (linie reguł, 
i budowlane kolorem czerwonym i literami od północy 
a—b, od południa c—̂ d.

2. Urządza się ulicę na podstawie noweli do § 16 
ust. bud. m. Krakowa z dnia 28 marca 1910 r.

3. Poleca się Magistratowi przystąpió do wykupna 
wszystkich gruntów między łamanemi liniami budowla- 
nemi w myśl noweli do § 16 ust. bud. i przedstawió 
odpowiednie wnioski i kosztorysy.

Koncesyę na budowę domów od północy uzaleźnió 
dzierżawą przestrzeni na ogródki, oznaczone na planie 
kolorem zielonym. (LM: 26992/911 B. b).

R m S t a c h o w s b i  wnosi o odesłanie wniosku 
do Sekcyi I. dla wygotowania linii regulacyjnej prostej.

Za wnioskiem Sekcyi przemawiali r. m. Dr. Julian 
N o w a k  i R o m a n o w s k i .

W głosowaniu wniosek r. m. S t a c h o w s k i e g o  
upadł —  w n i o s e k  S e k c y i  p r z y j ę t o .

Droga wojskowa.
Imieniem Sekcyi I. sprawozdawca st. radca Mgtu 

S k r z y n i a r z  wnosi:
Rada miasta uchwali:
Wydaó deklaracyę c. i k. wojskowości na bezpłatne 

odstąpienie tejże w stanie wolnym od ciężarów parceli 
grunt lk. 313 Dz. X V I., stanowiącej drogę wojskową 
do fortu Nr. 6 i zezwalającą na zaintabulowanie c. i k. 
Skarbu wojskowego za właściciela tejże parceli z tern 
zastrzeżeniem, że droga ta będzie utrzymywana kosztem 
c. i k. Skarbu wojskowego i dla publiczności otwartą.

Koszta wystawienia powyższej deklaracyi poniesie 
Gmina miasta Krakowa. Do podpisania deklaracyi tej 
upoważnia się obok Prezydenta miasta, pp. radców miej
skich: Klaudyusza Dębickiego i Dra Ludwika Merza, 
a na wypadek przeszkody u jednego z nich, radcę m. 
p. Stefana Iglickiego. (LM : 34019/911 la ).

U c h w a l o n o ,

Regulacya ulicy św. Łazarza.
Imieniem Sekcyi I. i II. sprawozdawca sekretarz 

Mgtu Dr. W y d r o  wnosi:
Rada miasta uchwali:
1. Nabyó dla celów regulacyi i urządzenia ulicy 

św. Łazarza z realności Dra Edmunda Reinera własnych 
lwh. 1909 — 1260 m.2, zaś z reamości lwh. 2772 —  
146 m.2 czyli łącznie 1406 m.2 po cenie 70 kor. za 1 
sążeń kwadrat., płatną w 14 dni po zaintabulowaniu 
Gminy miasta Krakowa za właścicielkę powyższego 
gruntu w stanie wolnym od ciężarów.

2. Koszta kontraktu, intabulacyi i naleźytości skar
bowych poniesie Gmina miasta Krakowa.

3. Koszta powyższe pokryó zaliczkowo z funduszu 
miejskiego na rachunek kwot, od właścicieli realności 
przy ul. św. Łazarza położonych, na koszta urządzenia 
tejże ulicy, ściągnąó się mających.

4. Do podpisania odnośnego kontraktu upoważnia 
się obok p. Prezydenta lub jego zastępcy, pp radców 
miejskich: Klaudyusza Dębickiego i Stanisława Drozdow
skiego, w razie zaś przeszkody którego z nica, radcę m. 
Dra Merza.

U c h w a l o n o .  (LM: 114848/910 I.a).
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Szkuła w Półwsiu Zwierzynieckiem.
Imieniem Sekcyi IV . i II. sprawozdawca st radca 

Mgtu Dr. Ż a c z e k  wnosi:
Rada miasta uchwali:
1. Zatwierdza się plany i kosztorysy Budownictwa 

miejskiego z 16 marca 1911 r. na nadbudowę I. piętra 
na budynku szkolnym po p. Żurowskiej w Półwsiu Zwie
rzynieckiem na kwotę 46.000 kor

Wydatek ten pokryó z przyszłej III. potyczki in
westycyjnej, a na razie pokrywaó go zaliczkowo z fun
duszu obrotowego miejsk. na rachunek tej pożyczki.

2. Upoważnia się Prezydenta miasta, aby zarządził 
zaraz wykonanie powyższej budowy. (LM: 37599/911 IV.).

R. m. Be r i n g  er  zastrzega, aby każda skrawa 
budowy przed obradami w Radzie miejskiej przedsta
wianą była poprzednio Sekcyi ekonomicznej.

R. m. D ą b r o w s k i  wnosi o odesłanie sprawy do 
Sekcyi I.

W n i o s e k  S e k c y i  u c h w a l o n o  z tern,  że 
c o  do  s t r o n y  t e c h n i c z n e j  s p r a w a  b u d o w y  
p r z e d s t a w i o n ą  ma b y ó S e k c y i  I.

Budowa Seminaryum.
Imieniem Sekcyi I. i II. sprawozdawca st radca 

Mgtu Dr. Ż a c z e k  wnosi:
I. Gmina m. Krakowa gotową jest zbudowaó swoim 

kosztem budynek na pomieszczenie c. k. Seminaryum 
nauczycielskiego na gruncie przy ul. Żabiej w sąsiedztwie 
państw. Szkoły przemysłowej, według szkiców, wypraco
wanych przez Budownictwo miejskie, na podstawie szcze
gółowych planów, zatwierdzonych przez c. k. Radę szk. 
krajową.

II. Co do warunków, pod jakimi Gmina byłaby 
skłonną powyższą budowę wykonań, przedkłada się 2 
oferty:

a) Gmina m. Krakowa wydzierżawi c. k. Skarbowi 
państwa budynek na pomieszczenie c. k Seminaryum 
nauczycielskiego, zbudowany na wyżej pod I. oznaczo- 
nem miejscu według załączonych szkiców, opracowanych 
przez Budownictwo miejskie na podstawie szczegółowych 
planów, zatwierdzonych przez c. k. Radę szk. kraj. na 
przeciąg przynajmniej 20 lat. C k. Skarb państwa płació 
będzie Gminie tyt czynszu najmu:

przez pierwsze pięó lat po 62.000 koron rocznie 
„ drugie „ „ „ 66 000 „
„ trzecie „ „ „ 70.000 „ „
„ ostatnie „ „ „ 74.000
b) Gmina m. Krakowa wybuduje i odda na wła

sność c. k. Skarbowi państwa budynek na pomieszczenie 
c. k. Seminaryum nauczycielskiego, zbudowany na wyżej 
pod I. oznaczonem miejscu, według załączonych szkiców, 
opracowanych przez Budownictwo miejskie, na podstawie 
szczegółowych planów, zatwierdzonych przez c. k. Radę 
szk. kraj.

C. k. Skarb państwa płació będzie Gminie tytułem 
rat amortyzacyjnych (anuitetów) przy 33-letnim okresie 
amortyzacyjnym po 58.000 koron.

Gmina m. Krakowa oczekuje odpowiedzi na swoją 
ofertę i utrzymuje swoje obligo do 1 września 1911 r. 
i zobowiązuje się oddaó budynek do użytku c k. Rządu 
w przeciągu 2 lat od przyjęcia jej oferty.

W dyskusyi przemawiali r. m. Dr. Gertler, Dr. Ro- 
senblatt, Bujwid, Dr. Julian Nowak, Heuman, Birn- 
baum poczem w n i o s e k  S e k c y i  u c h w a l o n o .

Dzierżawa teatru miejskiego.
P r z e w o d n i c z ą c y  prez .  Dr. L e o  udzielił 

głosu referentowi komisyi teatralnej r. m. Dr D o b o -  
s z y ń s k i e m u ,  który przedstawił naprzód ogólnie ko- 
niecznośó wprowadzenia pewnych drobnych zmian w uchwa
lonym przez Radę na posiedzeniu w dniu l marca b. r. 
kontrakcie dzierżawy teatru krakowskiego.

R m. Dr. G e r t l e r  domagał się odroczenia tej 
kwestyi i przekazania jej najpierw sekcyi prawniczej.

Po przemowie prez. Dr. L e o  i prof Dr. R o s e n -  
b 1 a 11 a Rada uchwaliła zmiany załatwió.

Na podstawie referatu r. m. Dra D o b o s z y  ń- 
s k i e g o  uchwalono zmienió § 2 w tym duchu, źe gdy 
dzierżawca nie urządzi p r z e d s t a w i e ń  o p e r o w y c h  
i o p e r e t k o w y c h ,  gmina może je urządzió we 
własnym zarządzie i wtedy za czas od 15 lipca ma gmina 
płació po 150 K za każdy dzień następny.

Odnośnie do § 7 uchwalono, że s p i s  a r t y 
s t ó w  i a r t y s t e k  przedkładaó ma dyrekeya komisyi 
teatralnej najpóźniej do 20 czerwca każdego roku.

Do § 13, w którym powiedziano, źe dyrekeya ma 
zawrzeó umowę z orkiestrą cywilną, przez gminę sub- 
weneyonowaną, uchwalono następujący dodatek:

Dzierżawcy służy prawo za zgodą prezydenta mia
sta skompletowania sobie potrzebnej, artystycznie od
powiedniej orkiestry na własny rachunek, gdyby orkie
stra przeznaczona do wypełniania antraktów w teatrze 
m. artystycznie nie stała na wysokości swego zadan!a“ .

W kwestyi tej zabierali głos r. m. B i a l i k , D a t- 
t n e r ,  K o s o b  u c k i ,  G e r t l e r  i prez. L e o

Przy § 15 ref Dr. D o b o s z y ń s k i  przedstawił, 
źe Rada uchwaliła podwyźszyó ceny biletów na krzesła 
w VI. i V II. rzędzie, utrzymała zaś cenę krzeseł od 
V III. do X IV . rzędu Obecnie proponuje komisya tea
tralna podwyższenie krzeseł w rzędzie V III. i IX . 
z 3 K na 3 K 20 h.

R. m. G e r t l e r ,  Dr. W a s u n g  i Dr, St ar z  ew- 
ski  przemawiali przeciw podwyższeniu cen.

Prez. Dr. L e o  i ref Dr. D o b o s z y ń s k i  wy
jaśnili, źe poprzednie obliczenia nie były ścisłe, a dy- 
rekcyi zależy na zwiększonym dochodzie z tych 34 
krzeseł. Zwyżka dochodu wyniesm do 1500 K rocznie.

P o p r a w k ę  tę p r z y j ę t o .
Do § 23, uchwalono na prośbę „Koła artystycznego 

miłośników dramatu klasycznego44, dla którego dyrekeya 
teatru krakowskiego dac jest obowiązana dwa klasyczne 
przedstawienia rocznie za opłata, aby opłatę tę obniżyó 
do 700 K.

Ponieważ stylizacya § 20 i 28 nasuwała pewne 
wątpliwości, czy w pierwszym roku dzierżawca obowią
zany jest wykonaó i jeden i drugi postulat, referent 
dr. Doboszyński przedstawił odmienną stylizacyę w formie 
nowego ustępu do § 28, 3 źe „dzierżawca obowiązuje się 
niezależnie od obowiązku nałożonego nań w § 20 sprawió 
własnym kosztem w pierwszym roku dzierżawy za 20 
tysięcy K, w drugim za 10.000 K następujące przed- 
mioty“ .

w

R. m. W a s u n g  zwrócił uwagę, źe żądanie, aby 
dyrekeya sprawiła np. meble renesansowe, jest o tyle

ł
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nie na czasie, źe teraz do każdej sztuki dawać trzeba 
indywidualne umeblowanie, tak, że dyrekcya właściwie 
nie kupuje, tylko — potrzebne — wypożycza. Mówca 
sądzi tedy, źe komisya powinna postanowienia kontraktu 
interpretować zgodnie z nowoczesnemi wymaganiami.

R. m. S z a t k o w s k i  zaznaczył, źe są pewne za
sadnicze dekoraeye, do których zastosowany być musi 
charakter mebli. System wypożyczania mebli jest nie
dobry, a jeżeli jest praktykowany, to tylko dlatego, źe 
obecnie brak ubikacyj na pomieszczenie mebli.

Po przemowie r. m. Dr. J u l i a n a  N o w a k a  
i dra D o b o s z y ń s k i e g o  wniosek referenta uchwalono.

Do § 31 uchwalono dodatek, źe dla wykonywania 
kontroli obsługi elektrycznego urządzenia w teatrze 
miejskim przedstawicielowi elektrowni miejskiej służy 
prawo wstępu do wszystkich ubikacyj oddanych do 
użytku dzierżawcy.

W ten sposób zakończono obrady nad sprawą 
dzierżawy teatru miejskiego.

Przewodniczący zamyka posiedzenie o g. 8*15 wiecz.

Posiedzenie tajne (36 w kad. X V ) w dniu 27. 
kwietnia 1911 r.

Rada miejska oddała w dzierżawę teatr miejski 
p. Ludwikowi Solskiemu, dotychczasowemu dyrektorowi 
teatru miejskiego.

Sprawozdania z posiedzeń Sekcyj i Komisyj.

Sekcya ekonomiczna.
I. P o s i e d z e n i e  w d n i u  12 k w i e t n i a  1911.
Sekcya postanowiła przedłożyć Radzie szkolnej 

krajowej dwie alternatywy w sprawie budowy gmachu 
dla Seminaryum nauczycielskiego przez gminę miasta 
Krakowa. Następnie uchwaliła wydzierżawić kawałek 
gruntu na błoniach polskiemu związkowi katolickich 
uczniów rękodzielniczych na ćwiczenia gimnastyczne. 
Dalej zatwierdziła linię regulacyjną narożnika ulicy Ba
sztowej i Łaziennej oraz przyjęła wnioski co do zamiany 
gruntów w celu regulacyi tych ulic.

Wreszcie postanowiła Sekcya przedstawić Radzie 
miejskiej wnioski w sprawie otwarcia nowych ulic.

II. P o s i e d z e n i e  w d n i u  26 k w i e t n i a  1911.

Sekcya poleciła Magistratowi odnieść się do c. k. Dy- 
rekcyi Policyi, aby przez swoje organa stanowczo nie 
dopuszczała do uprawiania gry W piłkę noiną po ulicach 
i placach miasta. Następnie wezwała Sekcya Magistrat, 
aby zaparkanił grunt miejski, położony na narożniku ul. 
Miodowej i Starowiślnej naprzeciw szkoły barakowej 
i odnowił wychodek, stojący na plantacyach w pobliżu 
gmachu poczty głównej. Sprawę linii regulacyjnej ulicy 
Skałecznej zaprojektowanej przez Magistrat celem otwar
cia widoku na kościół św. Katarzyny, postanowiła Sekcya 
zbadać na miejscu po zasiągnięciu opinii komisyi arty
stycznej. W dalszym ciągu zatwierdziła Sekcya oferty  
na roboty malarskie, pokostnieze, szklarskie i na posadzki 
w budującym się skrzydle Magistratu.

Następnie postanowiła Sekcya przedłożyć Radzie 
m. uzupełnieniową koniecznemi zmianami uchwałę Sekcyi 
1 i. II. a dnia 3/8 1910 w sprawie regulacyi ulic na 
gruntach, nabytych od konwentu OO. Augustyanćw, 
przez Filię Banku hipotecznego

W końcu uchwaliła uporządkować z urzędu ulicę, 
biegnącą obok wału kolejowego między ulicą Zyblikie- 
wicza a ulica Bonerowska.

c c

Sekcya skarbowa.
I. P o s i e d z e n i e  w d n i u  19 k w i e t n i a  1911.
Sekcya uchwaliła wnioski Sekcyi I. w sprawie 

budowy gmachu na pomieszczenie Seminaryum nauczy
cielskiego, oraz wnioski Sekcyi IV. w sprawie nadbu
dowy I piętra na budynku szkolnym W Półwsiu, przy
znała kredyt nadzwyczajny dla Dz. II. budżetu w kwo
cie 407 K, na kupno gruntu pod regulaeyę ulicy Kiliń
skiego, przyznała zaopatrzenie w drodze łaski 7 po
mocnikom zakładu czyszczenia miasta oraz załatwiła 
kilka spraw emerytalnych. W końcu przyjęła sprawo
zdanie z rewizyi m Izby obrachunkowej z dnia 23/3 
1911 oraz sprawozdanie o zamknięciach rachunkowych 
funduszów: arc. Rudolfa, Dietla i funduszu depozytowego m.

II. P o s i e d z e n i e  w dniu 28 k w i e t n i a  1911
Sekcya uchwaliła wnioski Sekcyi IV. w sprawie 

przyznania dodatku drożyźnianego nauczycielom i nau
czycielkom tymczasowym, oraz w sprawie przyznania 
kredytu dodatkowego na pokrycie kosztów naprawy wo
dociągów w szkołach miejskich; wniosek Magistratu 
w sprawie przyznania subwencyi na wvstawę architekto
niczną poleciła przedłożyć Sekcyi IV  R. m. W końcu 
przyjęła do zatwierdzającej wiadomości sprawozdanie 
0 zamknięciu rachunkowem fund. Dra Warschauera.

Sekcya prawnicza.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  20 k w i e t n i a  1911 r.
Sekcya uchwaliła wnioski Magistratu w sprawach 

emerytalnych służby miejskiej, nadto rozpatrywała sprawę 
koncesyj szynkarskich na dworcu kolejowym w Krako
wie i sprawę wydania zakazu dopuszczania młodzieży 
do szynków, wreszcie uchwaliła przedstawić Radzie m 
wniosek, aby dla spraw wymierzania emerytur, pensyj 
wdowich i zaopatrzenia dzieci po urzędnikach i sługach 
Mgtu wybraną została specyalna Komisya z 7 członków.

Sekcya szkolna.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  19 k w i e t n i a  1911 r.
Sekcya uchwaliła przedstawić Radzie miasta wnio

ski w sprawie udzielenia prezenty na posady nauczy
cielek i nauczyciela religii Mojżeszowej.

Sekcya V.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  20 k w i e t n i a  1911 r.
Sekcya przyjęła do gminy m. Krakowa na podsta

wie 10-letniego zasiedzenia 25 osób, odmówiła zrś przy
jęcia do gminy m. Krakowa 5 osobom, a to dla braku 
wymogów ustawą przepisanych.
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Sekcya dobroczynna.
P o s i e d z e n i e  w dn i u  12. k w i e t n i a  1911 r.
Sekcya wydelegowała jako członków Sekcyi do 

Komitetu rozdziału wsparć z fundacyi śp. Jerzego Gaf- 
fenki r. m. Dr. Pareńskiego, Godzickiego, Wolnego 
i Zbroję; zatwierdziła taryfę wynagrodzenia za szycie 
bielizny dla Chowańców i chowanie w m. domu kalek 
i uchwaliło wnioski Magistratu w sprawie ustanowienia 
osobnego dozorcy i dozorczyni w domu kalek dla czu
wania nad niespokojnymi umysłowo chorymi. Następnie 
z powodu częściowego wyczerpania kredytu na lekarstwa, 
okulary, opatrunki i przyrządy chirurgiczne, tudzież 
kredytu na inne potrzeby m. domu kalek upoważniła 
Magistrat do zaliczkowego asygnowania potrzebnych na 
ten cel kwot i wyjednania kredytu dodatkowego z kon
cern roku. Wkoncu uchwaliła dwom ubogim, do gminy 
m. Krakowa przynależnym, poza obrębem Krakowa za
mieszkałym, udzielió wsparcie stałe naAprzeciąg jednego 
roku.

Komisya administracyjna.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  8. k w i e t n i a  1911 r.
Przed porządkiem dziennym złożył r. m. Dr. P o - 

n i k ł o  imieniem Komitetu, któremu poleciła Komisya 
zbadaó zamknięcie i rachunki za rok 1910 z dochodów 
i rozchodów akcyzy, rzeźni i targowicy, wyczerpujące 
sprawozdanie i przedłożył wnioski na udzielenie Admi- 
mstracyi akcyzy i Izbie obrachunkowej miejskiej abso- 
lutoryum.

Wnioski uchwalono i wyrażono jednomyślnie po
dziękowanie radcy Dr. Ponikle za podjęte trudy.

Następnie Komisya rozpatrywała przez c. k. rząd 
nadesłany projekt przepisów wykonawczych do ustawy 
o reformie podatku spożywczego, który uchwaliła z pew- 
nemi zmianami koniecznemi ze względu na stosunki 
miejscowe.

W końcu zatwierdziła ofertę na budowę stajni 
w rzeźni i załatwiła cały szereg spraw administracyj
nych i osobistych.

Komisya drogowo-kanałowa.
I. P o s i e d z e n ie w d n i u  7. k w i e t n i a  1911 r.
Komisya uchwaliła budowę kanałów w ul. Szew

skiej, św. Marka, Miodowej, Smoleńsk i w nowej ulicy na 
Blichu, tudzież w Dz. X II. w ul. Senatorskiej i na 
gruntach Marczyńskiego, oraz budowę chodników w części 
ulicy Kołłątaja i Kremerowskiej.

Dalej zatwierdziła cennik miejskiej fabryki wyrobów  
betonowych dla odbiorców prywatnych i zakładów miej
skich, oraz ofertę na dostawę cementu na potrzeby 
gminy.

II. P o s i e d z e n i e  w d n i u  29. k w i e t n i a  1911.
Komisya uchwaliła: wykonaó chodnik w ul. Kro

woderskiej między ul. Szlak a Czarneckiego, w ul. Smo
leńskiej między Żabią a Retoryka i przed niektóremi 
realnościami w ul. Lubomirskiego oraz przebudowaó 
Chodnik na piacu Matejki. Dalej załatwiła sprawę
drogi Dębniki i Pychowice.

Postanowiła wykonanie dróg i chodników na wzgó
rzu ŚW. Salwatora na gruntach Towarzystwa urzędników 
tanich mieszkań po cenie kosztów własnych. Wkońcu 
uchwaliła wstawió do pożyczki ir westycyjnej kwotę 
600.000 K. na rekonstrukcyę dróg przeważnie w przyłą
czonych gminach podmiejskich.

Komisya gruntowa.
I. P o s i e d z e n i e  w d n i u  26. k w i e t n i a  1911.
Komisya uchwaliła w roku bieżącym wydzierżawić 

delegacyi architektów polskich grunt poforteczny obok 
parku dra Jordana w obszarze przeszło 3 morgów pod 
wystawę architektoniczną.

II. P o s i e d z e n i e  w d n i u  28. k w i e t n i a  1911.
Komisya uchwaliła oddaó około 7 morgów gruntu

miejskiego w Dębnikach na granicy Zakrzówka na zało
żenie miejskiej szkółki drzew — oraz zakupió około 
47 morgów gruntu w Łagiewnikach pod budowę miej
skiej cegielni.

Komisya dla przemysłów koncesyonowanych.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  29. k w i e t n i a  1911.
Komisya wydała Opinię imieniem Rady miasta co 

do 34 podań o przemysły koncesyonowane oraz co do 
kilku podań o przeniesienie przemysłów koncesyonowa
nych do innych lokali.

Komisya teatralna.
P o s i e d z e n i e  w d n i u  21. k w i e t n i a  1911 r.
Komisya załatwiła sprawę tegorocznego sezonu 

operowego w czasie od 10. czerwca do 1 sierpnia przyj
mując ofertę p. Dyr. Hellera. Skrócenie sezonu do 1. V III. 
okazało się konieczne ze względu na potrzebne prze
prowadzenie gruntownego odczyszczenia Teatru miejskiego.

Następnie komisya rozpatrywała wniesione oferty 
na dzierżawę teatru miejskiego.

Nakładem Gminy miasta Krakowa. — Czcionkami drukarni Związkowej w Krakowie pod zarządem A. Szyjewskiego.




